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14. slovenski čebelarski praznik 2016 v Račah
Letošnji 14. čebelarski praznik, ki ga je v sodelova-

nju s ČZS, ČZ Maribor in Občino Rače-Fram pripravilo 
komaj 25 čebelarjev ČD Rače, smo čudovito prazno-
vali sončnega 21. maja v gradu Rače. Tokratno pra-
znovanje je bilo še posebej v znamenju vloge čebel za 
prehransko varnost na našem planetu in s tem pove-
zano razglasitvijo 20. maja za svetovni dan čebel. Po-
leg številnih praporščakov so naše praznovanje s svojo 
udeležbo še posebej počastili visoki gostje, med njimi 
generalni direktor organizacije FAO dr. José Graziano 
da Silva, generalni sekretar mednarodne čebelarske 
organizacije Apimondia Riccardo Jannoni-Sebastia-
nini ter minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
mag. Dejan Židan. V veselje nam je bil tudi prihod če-
belarjev iz Porabja, avstrijske Koroške, Društva sloven-

skih čebelarjev Trst in ČD Varaždin. Z bogato vsebino 
so praznik zaznamovali tudi številni nastopi kulturnih 
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nizaciji FAO, s katero bo še naprej sodelovala pri za-
gotavljanju ustreznih vsebin za ozaveščanje splošne 
javnosti o pomenu čebel na globalni ravni.

Dr. Danilo Bevk z Nacionalnega inštituta za 
biologijo je predstavil svoje mnenje o opraševalcih. 
Opozoril je, da poleg medonosne čebele obstaja-
jo tudi drugi alternativni opraševalci, ki so zelo po-
membni za opraševalni servis, čeprav so velikokrat 
prezrti. Tako kot prejšnji govorci je opozoril, da na ob-
stoj opraševalcev vpliva več dejavnikov, in poudaril, 
da so za zadostno opraševanje pomembne tako če-
bele kot tudi drugi opraševalci, kajti le pestra združba 
obojih zagotavlja zadosten servis opraševanja.

Zbrane na okrogli mizi je pozdravil tudi podžu-
pan MOL g. Dejan Crnek, o dejavnostih, ki jih na 
področju ohranjanja okolja in opraševalcev izvaja-
jo v MOL, pa je govorila ga. Maruška Markovčič.  
Ga. Slavka Zupan iz Občine Žirovnica je predsta-
vila aktivnosti občine, s katerimi sledijo cilju biti čim 
bolj čebelam prijazna občina.

Okroglo mizo je sklenil predsednik Čebelarske 
zveze Slovenije g. Boštjan Noč. V svojem nagovo-
ru je poudaril tradicijo slovenskega čebelarstva, po-
men čebel za naše življenje in nastanek pobude za 
razglasitev 20. maja za svetovni dan čebel, kajti na 
ta dan se je pred 282 leti rodil svetovno znani čebe-
lar slovenskega rodu Anton Janša. Čisto na koncu 
je nekaj besed spregovoril tudi evropski poslanec 
g. Franc Bogovič. Kot je dejal, je bila pobuda za 
razglasitev svetovnega dne čebel v evropskem par-
lamentu zelo dobro sprejeta, poleg tega pa  bo junija 
potekal tudi »Evropski teden čebel«, v okviru katere-
ga bodo prav tako sodelovali s čebelarji. 

Za vse, ki jih tema podrobneje zanima, bo v krat-
kem na spletni strani ČZS na voljo tudi videoposne-
tek okrogle mize.

Odprtje razstave »Ohranimo čebele« na 
Ljubljanskem gradu

Po okrogli mizi »Čebele in trajnostni razvoj« je 
sledilo še slovesno odprtje razstave »Ohranimo če-
bele«, ki bo v prostoru Kazemate na Ljubljanskem 
gradu na ogled do 25. septembra 2016. Kot uvod 
v dogodek so pevci moškega pevskega zbora ČZS 
ob spremljavi citrarke gdč. Eve Medved zapeli čebe-
larsko himno. S kratkimi nagovori so odprtje razsta-
ve pospremili direktorica Javnega zavoda Ljubljanski 
grad ga. Mateja Avbelj Valentan, minister za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano mag. Dejan Židan ter 
župan Mestne občine Ljubljana g. Zoran Janković. 
Razstavo je z velikim ponosom odprl generalni direk-
tor organizacije FAO dr. José Graziano da Sliva. Ne-
kaj besed o razstavi je spregovorila tudi kustosinja 
mag. Tita Porenta iz Čebelarskega muzeja v Radovlji-
ci ter po njej popeljala visoke goste.

Bralke in bralce Slovenskega čebelarja vabimo 
na ogled razstave o čebelah in čebelarski tradiciji na 
Slovenskem.                Nataša Lilek, svetovalka JSSČ

Fo
to

: M
B

Prizorišče praznika ob čudovitem gradu v Račah
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Čebelarska razstava v Kazematah na Ljubljanskem 
gradu bo na ogled do 25. septembra 2016
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skupin (Frajhamska godba, moški komorni pevski 
zbor ČZS, Komorni zbor Škrjanček, vokalna skupina 
A capella, ljudska pevska skupina Taščica, g. Silvo Sa-
fran, Fantje na vasi, Danijela Racinger, veterani aka-
demske folklorne skupine Študent – Bela krizantema, 
slikarji KUD Forma viva Makole idr.). 

G. da Silva, očaran nad praporščaki, je pohvalil 
dobro organiziranost slovenskih čebelarjev, saj ga je 
spomnila na dobro organiziranost čebel, ki z obisko-

vanjem številnih cvetov tiho opravljajo svoje delo. Brez 
opraševanja, brez čebel bi imel svet manj hrane. Če 
želimo imeti dovolj hrane, moramo ohraniti čebele in 
zato FAO podpira pobudo ČZS za razglasitev svetov-
nega dne čebel. V Slovenijo se želi spet vrniti 20. maja 
2018, da bo lahko skupaj s slovenskimi čebelarji pra-
znoval prvi svetovni dan čebel. G. Jannoni-Sebastiani-
ni, ki je bil v Sloveniji že večkrat, je prepričan, da pri 
nas vlada čebelarski raj. Po njegovih besedah smo lah-
ko veseli tolikšne podpore pristojnega ministra kot tudi 
podpore organizacije FAO, ki je pokazala svojo senzi-
bilnost do čebel. Veseli se, da bo pobuda za razglasi-
tev svetovnega dne čebel potrjena, in pričakuje, da bo 
Slovenija dobila tudi kandidaturo za kongres Apimon-
die leta 2021. Kot da Silva tudi sam rad vidi prapore, še 
posebej zato, ker je na njih tudi logotip Apimondie. Mi-
nister za kmetijstvo Dejan Židan se je zahvalil g. Noču 
za vse dobre pobude, ki jim sledi ves svet, kot sta npr. 
evropski medeni zajtrk in svetovni dan čebel. Kot je do-
dal, sta samozavest in enotnost v čebelarstvu utemelje-
ni na tradiciji in znanju. Zaradi vsega tega je Slovenija 
čebelarska velesila, ki počne velike stvari, ne samo za 
čebelarje, ampak za vso Slovenijo. Predsednik g. Noč 

Slovesen prihod praporščakov ob koračnici
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Nekaj več kot leto delujoči moški komorni pevski 
zbor ČZS je zapel čebelarsko himno.
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Prejemniki spominskih trakov ČD Slivnica pri 
Mariboru, ČD Selška dolina, ČD Ljubljana - Center, 
ČD Griže
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Ekipa kot se šika – predstavniki MKGP, ki so 
svoje moči združili v projektu Svetovni dan čebel: 
minister Dejan Židan, Tanja Strniša, Snežana 
Popovič, Luka Kočevar in Snežana Dolenc.
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Anton Krivec, pobudnik 
za nastanek komornega 
moškega pevskega zbora 
ČZS

Mislim, da je bila pobuda 
za ustanovitev pevskega zbora 
ČZS pravilna. Vesel sem, da se 
je odzvalo kar lepo število čebe-

larjev, ki so dobri pevci. Žal imamo vaje lahko le 
na vsakih 14 dni, zato ne moremo ustvarjati zah-
tevnejših programov. Moram reči, da smo bili v 
nekaj več kot letu dni od ustanovitve lepo spreje-
ti na vseh dogodkih in nastopih. Imamo dobrega 
pevovodjo, ki nas spodbuja. Odlično smo se ujeli 
in postali pravi prijatelji. Po vajah se med nami ve-
dno razvnamejo še čebelarske debate.
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je dejal, da smo čebelarska velesila tudi zaradi MKGP 
in njegove kakovostne ekipe, ter s tem vrnil zahvalo mi-
nistru Židanu. G. da Silvi se je v imenu slovenskih če-
belarjev in čebelarjev vsega sveta zahvalil za podporo 
pobudi za razglasitev svetovnega dne čebel. Ge. Tanji 
Strniša, državni sekretarki na MKGP, se je zahvalil za 
njene preroške besede, da svetovni dan čebel združu-

je Slovence in povezuje svet. Spomnil je tudi na hudo 
zimo, ki smo jo prebrodili čebelarji, saj smo se ubrani-
li napada lobijev ter hkrati dobili spodbudo za odpravo 
morebitnih napak v svojih vrstah. Lahko smo ponosni, 
da s skrbjo za čebele skrbimo za opraševanje ter pri-
delujemo varne pridelke, ki lahko upravičijo zaupanje 
porabnikov. Nazadnje se je zahvalil še g. Pavlu Zdešar-
ju, predlagatelju čebelarskega praznika, posledica če-
sar sta tudi zamisel in pobuda za razglasitev svetovnega 
dne čebel. Zaradi vseh njegovih zaslug za čebelarstvo 
ga ČZS predlaga za kandidata za državno odlikovanje. 
Za zdaj sicer še ni bilo odziva pristojnih, a ta ob vztraj-
nosti gotovo ne bo izostal.

Prvič in zagotovo ne zadnjič je praznovanju dalo 
poseben pečat 13 udeležencev čebelarsko-kolesar-
skega maratona Dunaj–Rače, ki je potekal pod ge-
slom »Na medenih kolesih od cesarice do čebelarja«. 
Pedale so po 370 kilometrov dolgi poti pet dni vrteli z 

željo povezati slovenske in avstrijske čebelarje, okre-
piti pomen čebelarskega turizma ter prispevati k večji 
prepoznavnosti čebelarstva in Antona Janše, pionirja 
modernega čebelarjenja, čigar rojstni dan bo ves svet 
kmalu praznoval kot svetovni dan čebel. Najstarejši 

udeleženec maratona, 72-letni 
Jožef Smrkolj je povedal, da so 
bili, kot bi delali ometenca, zbra-
ni z vseh vetrov, a z dobro mati-
co in donosom 7 kg na dan kot 
prava družina: eni na straži, eni 
dojilje, vsi pa so pridno nabirali 
kilometre. 

V okviru praznika je pote-
kalo 2. tekmovanje v mede-
ni kulinariki. Ekipe iz različnih 
volilnih okolišev ČZS so se po-
merile v kuhanju »medenega 
kotlička«. Prvo mesto je s pi-
ščančjo obaro z žličniki in ko-
roško strdjo prejela ekipa ČZ 

Koroške (recept objavljamo na str. 233). Praznova-
nje se je končalo z zabavo ob zvokih narodnozabav-
nega ansambla Veseli slavčki.                                            MB

Prihod udeležencev 1. kolesarskega maratona »Na medenih kolesih od 
cesarice do čebelarja«

Med tekmovalci v medeni kulinariki so letos 
zmagali predstavniki ČZ Koroške (v rumenih 
majicah z oranžnimi predpasniki).

Fo
to

: M
B

Fo
to

: M
B

Franc Šolar, predsednik 
ČD Laško – gostitelj 
prihodnjega, 15. 
čebelarskega praznika

V varstvo smo prevzeli pre-
hodni prapor, ki ga bomo skrb-
no čuvali in tako tudi pripravili 15. 
praznik, ki bo točno na 20. maj, 

rojstni dan Antona Janše. Ob tej priložnosti že zdaj 
vabim vse čebelarje in vse ljubitelje čebel, da se 
nam pridružijo v Laškem, saj bomo prireditev pri-
pravili tako, kot se za čebelarje spodobi.

Zahvala organizatorjem
V Račah smo v soboto, 21. 

maja 2016, praznovali 14. slo-
venski čebelarski praznik in po 
mnenju številnih udeležencev 
je bil to enkraten in nepozaben 
dan. V svojem imenu in imenu 
ČZS se zahvaljujem organiza-

torjem ČD Rače in vsem njihovim sodelavcem. 
Predvsem hvala »motorju« ekipe, predsedniku 
ČD Rače g. Francu Herganu! Čebelarji si bomo 
Rače zapomnili za vedno, prav kot tudi vseh prej-
šnjih trinajst praznovanj!   

 Boštjan Noč, predsednik ČZS


